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LA DELICADA SITUACIO POLITICA DEL NOSTRE AJUNTAMENT 

PUJOL VERSUS NIETO 
Els assistants habituais al plens 

gaudim d'un espectacle que tot i que 
acostuma a durar més de tres hores no 
decep a ningú. Valgui només dir que el 
comentari més repetit sobre ais plens és 
que "això és millor que anar al teatre però 
sense pagar entrada". Sino fos perqué 
estem parlant de l'institució democràtica 
que representa al municipi podriem riure a 
gust. 

Hi han hagut grans sessions 
plenàries durant els darrers anys: recordem 
la manifestació amb pancartes i crits dels 
veins de les Rambles o I'apologiadel politic 
"xoriço" de'n Josep Fortuny interrompent el 
pie. Però aquest darrer pie molt probablement 
s e r á mo l t d i f íc i l d ' ob l i da r per les 
repercussions politiques que té per a les 
properes eleccions municipals. I qué ha 
passat ? Dones que en José Nieto, regidor 
d'Hisenda va treure del calaix la pila de 
queixes a l'alcalde sobre la seva forma de 
governar, la seva gestió i la seva capacitat 
per a dirigir l 'Ajuntament. 

No és que aqüestes critiques 
fossin noves. Precisament pel número 100 
d'aquestarevistaenunaentrevistafinalment 
no publicada a petició de l'entrevistat ja va 
deixar molt clara la seva opinio a l'alcalde. 
Aleshores afirmava que el seu recolzament 
a l'equip de'n Joan Pujol tenia un limit que es 
sostenía per a controlar des de la regidoría 
d'hisenda les despeses d'un Ajuntament 
massa avesatal'endeutament. En la pagina 
següent reproduïm una part d'aquella 
entrevista. 

Tot i conèixer l'opinió del Sr. Nieto, 
va sorprendre el moment que va escollir per 
a fer públiques les seves critiques i la 
duresa d'aquestes tenint en compte que ell 
ha format part de l'equip de govern mentre 
van passar els fets que ara denuncia. 

L'Alcalde té a les seves mans la 
possibil itatde destituirai regidord'Hisenda 
0 bé mantenir-lo per a intentar aconseguir 
una reconciliaciô-aliança per a les properes 
eleccions municipals. Es aquestfetel queja 
hacomençat a pertorbar la política municipal 
1 fa moure els diferents partits per a preparar 
una campanya que es presenta molt dura 
tenint en compte que molt dificilment l'Alcalde 
actual repetirá majoria absoluta després del 
desgast de 13 anys de govern municipal i un 
equip cansat que necessita una profunda 
renovado. 

Si aixi es compleix i cap partit no 
a c o n s e g u e i x la m a j o r i a el par t i t 
d'Independents de la Torrefa, encapçalat 
pel Sr. Nieto es convertirla en l'arbitre de la 
politica municipal entre CiU i els socialistes. 
Per això, en aquests moments és tan 
important per a uns no perdre el seu 
recolzament, i per ais altres guanyar-lo. 

EL PLE MUNICIPAL 
El pie transcorria normalmentfins 

que el Sr. Nieto va agafar la paraula davant 
el silenci del Sr. Estapé, regidor d'Urbanisme, 
a una pregunta del Sr. Illa, cap del PSC, que 
feia referència a les quanties de les llicencies 
d'obres que s'havien concedit darrerament 

(Mimoses, Ametl lers, Gran Sol, etc.). 
Després de fer una enumeració de les taxes 
aplicades en les quais mostrava les 
importants diferències entre el que paga un 
particular per una casa (cap a un milió de 
ptes) i el que paga un constructor per pis (al 
voltant de 200.000 ptes), va denunciar que 
s'aplicaven criteris diferents a l'hora de 
cobrar eis permisos. 

Segons el Sr. Nieto, l'Alcalde va 
faltar a la veritat quan deia que eis Serveis 
Técnics comproven que eis projectes 
d'urbanització s'ajusten al permis d'obres. 
Aquesta revisió és important perqué permet 
corregir les diferències que hi han entre el 
cost real de l'obra i el presentat a l'Ajuntament 
ja que donat que la taxa depén del cost total 
de l'obra, eis constructors acostumen a 
presentar projectes molt per sota del seu 
valor real per a estalviar-se pagar molts 
diners. El regidord'Hisendaafirmàque, per 
a estalviar-se aquesta feina de revisió de 
les obres el que es feia era aplicar a tothom 
un coef icient corrector a la taxa. Aleshores 
aquest s 'ap l icava ind iscr iminadament 
sempre, tan si el pressupost presentat era 
correcte com si el pressupost estava fet a 
la baixa. 

En Nieto afirmà que tan eli com eis 
Serveis Tècnics ja van denunciar aquesta 
activitat i l legal i que s'apl icatf insfa poc. El 
més greu, segons es despén de les seves 
paraules és que no a tothom se li aplicava 
aquesta taxa correctora i que amies i 
determinats constructors n'han sortit molt 
beneficiáis. 

A més posa com exemple la 
constructora de les Mimoses, obra vinculada 
al Sr. Girbau que ha pagat 17 milions pel 
permis d'obres però que segons les seves 
paraules hauria d'haver pagat cap a 45 
milions. 

En un ambient cada vegada més 
calent el Sr. Nieto va proposar que lo just és 
que 0 bé a tothom se li aplica el coeficient 
corrector o bé se li retornen eis diners a qui 
se li ha cobrat. 

No van acabar aquí les critiques 
del Sr. Nieto: entre altres temes va dedicar 
força temps a l'informe del policía municipal, 
Sebastià Castillo, encarregat del seguiment 
de les obres, on es fan mencló a 120 
d ' i r r egu la r i t a t s u r b a n i s t i q u e s no 
sancionades que suposen 10 milions que 
ha deixat d'ingressar l'Ajuntament. 

La resposta de'n Joan Pujol fou la 
d'intentar calmar les aigües. L'Alcalde és un 
home molt impetuós però sabia que en 
aquesta ocasió el pitjor que podía fer era 
deixar-se portar pels seus impulsos que 
haurien provocai segurament la dimissió 
immediata del regidor d'hisenda. Sense 
negar les denúncies del regidor d'Hisenda 
proposé una comissió de seguiment de les 
obres pertal d'evitar que es produeixin més 
irregularitats i respongué al Sr. Nieto, sense 
aixecar el to de la veu, que no entenia la seva 
actitud perqué totes les coses que vacriticar 
les van fetes junts i que totes les decisions 
a que va fer mencio es van prendre en 
Comissió de Govern amb la seva presència 

i per tant la responsabilitat és compartida. 
Davant aquest argument el Sr. 

Nieto rebat que tot i ser present en les 
reunions de Comissió de Govern, eli no 
governa i per molt que critiqués i denunciés 
determinats fets el qui manaen darrerterme 
és l'alcalde. 

En arribar la discussió a un punt 
limit en el que s'enfrentaven la paraula d'un 
contra la de l'altre fots dos es dirigiren 
successivament al secretari en f uncions, el 
Sr. Quesada, per a que resolgués entre un 
i l'altre. En Josep Quesada es trobava entre 
l 'espasa i la paret però sortosament va 
saber resoidre la situació sense prendre 
partit. En José Nieto, però encara va tenir 
oportunitat de dir "cuidado señor alcalde, a 
este secretarlo no lo va a acobardar como 
al anterior [el Sr. Tenes]" i afegir "que jo 
tampoco me voy a dejar dominar". La imatge 
que es va donar durant aquells moments fou 
reaiment molt desencoretjadora. 

Finalment digué "después de este 
pleno puede que el Alcalde me destituya. Si 
no lo hace y continua sin corregir lo que he 
denunciado, tendré que dimitir". 

IC PRESENTA UNA QUERELLA CONTRA 
L'ALCALDEIELSR.GIRBAUPERSUBORN 

El grup municipal d'lniciativa per 
Catalunya s'ha querellât contra el Sr. Pujol 
i el Sr. Girbau per un presumpte delicte de 
suborn i demana lasevadetenció i l'imposició 
d'una fiança. La querella es basa en les 
actuacions del Sr. Girbau en la construcció 
de les Mimoses i en el favoritisme de l'Alcalde 
en aqüestes actuacions que hauriapermès 
que les obres comencessin abans de que 
es concedis el permis d'obres i que aquest 
es tramités amb una estranya rapidesa. Per 
la seva part el Sr. Girbau ha declarat 
públicament que "la querella no té cap 
fonament i que tot s'ha fet legalment". 

El Sr. Navascués ha anunciatque 
també tenen p repa ra i denunciar les 
irregularitats en la concessió de la Ilicència 
d'obres a l 'empresa Acogra (situada entre 
la gasolinera de la Seat Prades i el pont de 
l'autopista) a la quai està vinculat el Sr. Nieto 
pel fet que eli va vendre els terrenys on s'ha 
construit. Segons el que va exposar al pie 
municpal, en Navascués creu que hi han 
indicis de que l 'Ajuntament ha facilitat 
documentació falsa sobre la qualificació 
urbanistica d'aquests terrenys i indicis de 
prevaricació per a facilitar els permisses. 
En el cas del permis d'acitivitat Acogra va 
aconseguir-lohavent ingrossai sols 200.000 
ptes de les 600.000 que costava. 

El Sr. Nieto es va defendre 
a rgumentan t que va vendre aquests 
terrenys l'any 89, tres anys abans de que 
entrés a l'Ajuntamentcom aregidord'Hisenda 
i que qui va concedir la Ilicència d'activitat 
fou l'Alcalde. 

En Joan Pujol afirmà que els 
propietaris pagaran aviat la quantitat que 
falta i que s'aplicarà un recàrrec del 20%-

M.E.V. 
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